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Federatie Berchem / Parochie H.Sacrament 
Verslag van de OPR van 14 februari 2008. 
 
Aanwezig: Guido Bastiaens, Lieve Bastiaens, Jan Cox, Paul De Bois (pastoor), Rik De 
Vleesschauwer (verslag), Paul Dhondt, Francine Geens, Rita Gubbi, Jean-Marie Houben 
(diaken), Mia Kuyken, Bob Laenen, André Paessens, Chris Pilate, Ivo Sauviller, Lieve 
Tireliren, Peter Van Beek, Geert Van Beurden, Rita Van Gansen, Thea Van Gelder-Peeters, 
Renilde Van Zand, Zr. Hedwig, Peter Verstuyft (moderator), Gerd Verstuyft, Maria 
Vlemincx, Zr. Willibrorda, Lieven Van den Eede. 
Verontschuldigd: Denise Bernaerts, Herman Dister, Greta Eulaers, Frieda Van Beurden-
Franken, Zr. Edmonda. 
Toe te voegen: Annelies Van Beurden, Kris Van Beurden, Zr. Pia Denissen. 
 
Pastoor Paul De Bois opent de OPR met een bezinning: Gods aanwezigheid in ons dagelijks 
leven. 
 
Het verslag van de OPR van 10/01/2008 wordt goedgekeurd. 
 

1. PT en OPR 
Jean-Marie deelt de samenstelling mee van het nieuwe PT: Annelies Van Beurden, 
Gerda Renap, Guido Bastiaens, Paul Dhondt en Chris Van Beurden. 
Paul De Bois, pastoor, en Jean-Marie Houben, diaken, zijn van ambtswege lid van het 
PT. Het zou goed zijn moest er nog één vrouwelijk PT-lid kunnen gevonden worden, 
omwille van het evenwicht M/V. 
Het nieuwe PT wordt met handgeklap begroet. 
Op 5 februari kwam het PT voor de eerste keer samen: de juridische plaats en 
samenhang van PT, Kerkraad, OPR en parochiale werkgroepen werd toegelicht. 
Jean-Marie is verslaggever. Hij zorgt voor een verkort verslag in K+L. 
Het PT kan andere mensen uitnodigen op de vergaderingen. 
 
Paul De Bois geeft toelichting bij canonische situatie van de parochie. 
De pastoor is de eindverantwoordelijke tegenover de bisschop. 
Het PT is het beleidsorgaan van de parochie, de OPR is een raadgevende vergadering. 
De Kerkraad is een openbare instelling met burgerlijke en kerkelijke opdrachten. 
Het PT moet zicht houden over het geheel van de parochie. 
De OPR is de brede basis waar het PT informatie kan halen of waar bepaalde vragen 
kunnen aan gesteld worden. 
Samenspraak en overleg tussen deze organen zijn uiteraard erg belangrijk en nuttig. 
Er moet op gelet worden dat het PT de dynamiek van de OPR net afremt, daarom is 
een goede afstemming van beide erg belangrijk, zoals bv. bij het opstellen van de 
agenda’s. 
Het is vanzelfsprekend dat de leden van het PT aanwezig zijn op de OPR.  
 
PT, kerkraad, OPR en werkgroepen werken aan éénzelfde doel: 
een christelijke gemeenschap 
- waar liturgie kan gevierd worden, 
- waar aan gemeenschapsopbouw wordt gewerkt, 
- waar dienstbetoon daadwerkelijk gerealiseerd wordt, 
- waar geloofsvorming en – verkondiging een plaats krijgen. 
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Betreffende het financiële beheer van de parochie wenst de pastoor op geen enkele 
rekening alleen volmacht te hebben, maar wel op alle rekeningen een volmacht 
samen met andere bestuurders. 
Op dinsdag 19 februari heeft de pastoor een afspraak met Pater Voghten, econoom van 
Averbode, om een aantal bankverrichtingen uit te voeren. 
 

2. Suggesties (vragen) voor het PT. 
Werking van de bankrekening ‘Groep Sacrament’. 
De volmachthouders wensen dat het PT beslissingen neemt over de verdere werking 
van deze rekening die op dit ogenblik de parochiale gelden beheert. 
 
De WG Liturgie vraagt duidelijkheid rond het parochiefeest (85 jaar H.Sacrament). 
Wie doet wat? Zo’n dag is meer dan liturgie! Deelname van de paters Norbertijnen? 
Deze dag gaat door op 25 mei en niet op 18 mei. 

 
3. K+L – Redactie 

De redactie van K+L blijft voorlopig bij Jean-Marie Houben. Hij verwacht dus alle 
artikels ten laatste op zondagnamiddag, liefst via email. Deze artikels verschijnen dan 
10 dagen later (de woensdag van de daarop volgende week). 
Wat met de misintenties (Rita Gubbi)? Jean-Marie zal dit opvolgen. 
Kan er iets inhoudelijks geschreven worden over de overledenen? 
Paul De Bois neemt dit op zich. 
De parochiebladzijde moet aantrekkelijker gemaakt worden voor de lezers. 
Meer lokaal nieuws uit de bewegingen, meer foto’s. Het onderscheid tussen de beide 
parochies (vanaf april Het Rooi en Groenenhoek) moet duidelijk zijn. 
Er moet verder gezocht worden naar andere vrijwilliger(s) voor de redactie. 
Kan er gedacht worden aan een ‘wg communicatie’: K+L, website, infoborden in de 
kerk, parochienieuws via email, enz.? 
 

4. De werkgroepen aan het woord 
 
Kerkraad. 
Maria deelt de kandidaten mee voor de vernieuwde KR: Mark Goister, Bob Laenen, 
Ivo Sauviller, Gerd Verstuyft. Geert Van Beurden en Maria Vlemincx geven hun 
ontslag. Deze kandidaten zullen ‘uitgehangen’ worden en in april wordt de nieuwe 
raad verkozen (door de KR zelf). De ‘oude’ KR bestond uit: Paul Van den Bossche, 
voorzitter, Bob Laenen, penningmeester, Maria Vlemincx, secretaris, Geert Van 
Beurden en Didier Seynave (leden). 
 
WG Liturgie. 
Er zijn vooral vragen. Deze WG is gloednieuw en werd opgericht om de kerstwake 
(2007) in elkaar te steken (Gerd Verstuyft) 
Maar wat is de bevoegdheid en de opdracht van zo’n WG? De WG stelt zich vragen 
rond: vernieuwing van de tekstboekjes, infoborden achteraan de kerk, rollende 
panelen…? 
Wordt aangevuld met de vraag of de kerk ‘gezelliger’ kan gemaakt worden? Zaterdag 
vieringen blijvend in het Cenakel? De verlichting van de kerk laat het afweten! Wat 
met nieuwe zangboekjes? De mensen in de kerk beschikken niet over de nieuwe 
uitgave (zeer kostelijk en zwaar). Er bestaat een ‘lichtere’ formule? Kunnen mensen 
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dat boek zelf aankopen? Gerda Renap laat weten dat er hopen teksten en liederen 
bestaan die nooit gebruikt worden. Zij spreekt af met Lieven. 
Allemaal suggesties die geld kosten. Deze vragen worden voorgelegd aan het PT 
die vanuit een globale visie over al deze vragen en suggestie zal nadenken.  
Lieven laat verstaan dat het huidige gelegenheidskoor te zwak is in aantal. 
Kan er voor de paaswake beroep gedaan worden op vrijwilligers uit de Verrezen Heer? 
Paul De Bois volgt dit op. 
 

5. Organisaties aan het woord 
OKRA (Renilde Van Zand) drukt nogmaals de bezorgdheid uit van de leden over de 
toekomst van de Bolhoed. Kan er geïnvesteerd worden in het lekkende dak? (zie 
verder). 
 
KWB (Ivo Sauviller) stelt voor om begin september een gezamenlijke misviering te 
houden met alle verenigingen-bewegingen samen. Dit voorstel wordt positief 
onthaald. Ivo zal dit verder opvolgen. OKRA wil hieraan meewerken. 
 
KAV (Maria Vlemincx) zondag 17/02 eucharistie verzorgd door KAV, op 25/02 
bezinningsdag. 
 
Ziekenzorg (André Paessens). Op zondag 24/02 verkoop van de CM-tombola voor 
Ziekenzorg. Op dezelfde zondag is er Koffiestop voor Broederlijk Delen. Dit kan 
geen bezwaar zijn. 
 
Neerhoffeesten. Guido Bastiaens verklaart waarom vorig jaar de Neerhoffeesten niet 
zijn doorgegaan: verhuis door Fenix, wegvallen van belangrijke mensen uit de 
kookploeg, alternatief in scoutslokaal…Piet Vervaet besliste toen om de feesten niet te 
laten doorgaan. Of dit in de toekomst nog kan, moet besproken worden samen met een 
globale visie over wat wij als gemeenschap nog aankunnen, rekening houdend met de 
HHF (parochiefeesten). Dit is ook een vraag aan het PT. 
Verder: wat met het PC? Vrijwilligers, inkomsten, toegankelijkheid…? 
 

6. Financies 
De transitrekening (DEXIA, Rik De Vleesschauwer) waarop de inkomsten en uitgaven 
van de parochiewerken worden beheerd, laat weten dat de uitgaven voor werkgroepen 
en liturgische activiteiten kunnen gedragen worden. Het grote probleem stelt zich 
betreffende de energierekeningen (gas, water, elektriciteit) van de pastorie. Op dit 
ogenblik betaalt de parochie deze rekeningen (ongeveer € 240.00 per maand). We 
moeten beseffen dat ook de annex-gebouwen (KSJ en OKRA) gebruik maken van 
deze voorzieningen.  
Hierbij aansluitend wordt gemeld door de Kerkraad dat het nieuwe collectesysteem 
(één mand ipv twee) positieve resultaten heeft. Dit zal aan de parochianen worden 
meegedeeld (in de kerk, in K+L). 
 
Aansluitend op dit financiële verslag geeft Paul De Bois, pastoor, zijn mening over de 
situatie van de pastorie. Dit gebouw, eigendom van de abdij, moet zo snel mogelijk 
verkocht worden. Hoe het verder loopt is dus voor het grootste deel afhankelijk van de 
visie van de abdij van Averbode. Voor de parochie is het immers financieel niet 
haalbaar de pastorie te blijven gebruiken. Een secretariaat zou kunnen ingericht 
worden in de lokalen van het Cenakel (vroeger Kinderheil). Wat de Bolhoed betreft, 
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dit is eigendom (althans zeker de grond) van de vzw Werken der Parochie van het 
Heilig Sacrament.  
Of voor dit gebouw een eigen netwerk van voorzieningen mogelijk is, hangt af van de 
‘legaliteit’ van het gebouw. Hier moet dus nog opzoekingwerk rond gebeuren.  
Het is duidelijk dat de parochie (PT, Kerkraad en OPR) zal moeten nadenken 
over de toekomst van deze ‘eigendommen’. 
Deze visie kan publiek worden gemaakt. Paul De Bois zal hierover een artikel 
schrijven in K+L. 
 

7. Varia 
°Gerda Renap deelt mee dat de gebedsdienst voor overledenen van juni, niet zal 
doorgaan op 4 juni maar wel op 30 mei. De betrokkenen worden verwittigd. 
 
°Paul Dhondt stelt vast dat de dienst van Aswoensdag voldoende volk trok om in de 
toekomst te blijven bestaan. 
 
°Mia Kuyken sluit de OPR met de voorlezing van een gedicht van Bart Moeyaert 
‘Sterkte’ dit naar aanleiding van Valentijnsdag. 
 
°De moderator trakteert op een drankje. Waarvoor dank. 
 
°De agendapunten die niet werden besproken, worden verdaagd naar een volgende 
OPR. O.a. het voorstel om via email parochianen sneller op de hoogte te brengen van 
parochienieuws. 
Ook de werkgroepen en bewegingen die niet aan het woord konden komen, krijgen 
hiervoor de kans op volgende vergaderingen. 
 
 

Volgende OPR op donderdag 17 april om 20u in het PC 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Verslag: rdv 


